
PROTOKÓŁ Nr XXXV/21 

 

z XXXV Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 10 marca 2021 r. w auli Centrum Kształcenia Ustawicznego 

ul. Polna 11a w Działdowie. 

 
W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny 

radny: K.Doliński. 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1008 –1235 

 
Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Pan Gustaw Marek Brzezin  - Marszałek Województwa  

Warmińsko- Mazurskiego 

Pan Paweł Cieśliński   - Starosta Powiatu Działdowskiego 

Pan Grzegorz Mrowiński   - Burmistrz Miasta Działdowo 

Pan Mirosław Zieliński   - Wójt Gminy Działdowo 

Pan Jarosław Gawenda   - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Pan Dariusz Frejnik    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Pan Leszek Góralski  - Komendant Powiatowy Państwowej Straży  

Pożarnej w Działdowie 

Pan Jan Świniarski              - Sekretarz Gminy 

Pan Tadeusz Szeremeta   - Komendant Gminny OSP 

Pani Kamila Piotrowska  -Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Działdowie 

Pani Aleksandra Kowalska - Dyrektor Biblioteki -Centrum Kultury Gminy 

Działdowo 

Danuta Smereczyńska - Kierownik Referatu Oświaty i Kultury 

Sołtysi z terenu gminy -  zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XXXV Sesji Rady 

Gminy Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność 

obrad i powitała uczestników sesji.   



Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak poinformowała,  że na drzwiach 

wejściowych do sali obrad zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie  

z wymogami RODO. Informacja ta również wyświetlana jest na sali przed 

rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość zapoznania się z jej 

treścią.  

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

porządku obrad.  

Wobec braku wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad  

w zaproponowanym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2021-2030. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2021 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Działdowo w 2021 roku.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Wysoka. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie oddania do bezpłatnego użyczenia lokalu, 

stanowiącego własność Gminy Działdowo na działalność Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Działdowie.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie oddania do bezpłatnego użyczenia lokalu, 

stanowiącego własność Gminy Działdowo na działalność Gminnego Zakładu 

Usług Komunalnych w Uzdowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu wniesienia opłaty za 

korzystanie  z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, należnej w 2021 r. 



13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości dla 

Sołectwa Księży Dwór na lata 2021 – 2027”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości dla 

Sołectwa Pożary na lata 2021 – 2027”. 

15. Informacja Wójta Gminy na temat zadań zrealizowanych w roku 2020 oraz 

przedstawienie planowanych przedsięwzięć na rok 2021. 

16. Życzenia okolicznościowe w związku z obchodami Dnia Sołtysa. 

1) Wstęp – Wójt Gminy Mirosław Zieliński. 

2) Wystąpienie Marszałka Województwa  Warmińsko-Mazurskiego Gustawa 

Marka Brzezina.  

3) Wystąpienie Wójta Gminy Działdowo Mirosława Zielińskiego.  

4) Wystąpienia  zaproszonych gości.  

17. Sprawy bieżące. 

18. Zamknięcie obrad.   

       
Ad. pkt 3 

Protokół z XXXIV Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytania, tj. 14  głosami 

„za”/ protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

 
Ad.pkt 4 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych komisji w dniu 5 marca 

2021 r. Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/262/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Działdowo na lata 2021-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

 



Ad. pkt  5 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych komisji w dniu 5 marca. Komisje 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/263/21 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo  

na 2021 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.pkt 6 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

Ośrodka Interwencji Kryzysowej. Został omówiony na posiedzeniu komisji. Komisje  

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/264/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.pkt 7 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

dofinansowania chodnika w miejscowości Gnojno. Projekt uchwały został omówiony 

szczegółowo na wspólnym posiedzeniu komisji. Komisje zaopiniowały projekt 

pozytywnie.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  



Rada gminy jednogłośnie tj. 14  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/265/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.pkt 8 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 5  marca. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/266/21 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Działdowo w 2021 roku.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad.pkt 9 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/267/21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Wysoka. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 



Ad. pkt 10 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/268/21 w sprawie oddania do bezpłatnego użyczenia lokalu, 

stanowiącego własność Gminy Działdowo na działalność Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Działdowie.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad.pkt 11 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniu stałych komisji. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/269/21 w sprawie oddania do bezpłatnego użyczenia lokalu, 

stanowiącego własność Gminy Działdowo na działalność Gminnego Zakładu 

Usług Komunalnych w Uzdowie. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad.pkt 12 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji. Komisje w dniu 5 marca pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 



Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/269/21 w sprawie przedłużenia terminu wniesienia opłaty za 

korzystanie  z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, należnej w 2021 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad.pkt 13 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj.  14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/270/21 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości dla Sołectwa Księży Dwór na lata 2021 – 2027”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad.pkt 14 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXV/271/21 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości dla Sołectwa Pożary na lata 2021 – 2027”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 



Ad.pkt 15 

Na wstępie Wójt Gminy M.Zieliński zapowiedział projekcję filmu, który przedstawia 

znaczące inwestycje zrealizowane w roku 2020 na terenie gminy Działdowo.  

Po projekcji filmu podinspektor Justyna Rosińska w formie prezentacji omówiła  

zadania, projekty i programy zrealizowane w roku 2020.  

Następnie Wójt Gminy omówił planowane działania na rok 2021: 

 - droga powiatowa wspólnie ze Starostwem (od Kisin, przez Kurki), zaplanowano 

300 000 zł w budżecie;  

- modernizacja oczyszczalni na kwotę 1800 000 zł;  

- wymiana oświetlenia na lampy ledowe; 

- wymiana wodomierzy na terenie gminy Działdowo; 

- budowa nowej świetlicy w Pierławce (600 000 zł); 

- zakończono remont pomieszczeń świetlicy w Grzybinach (trwa remont pomieszczeń 

realizowany przez Starostwo, z przeznaczeniem na Dom Dziecka); 

- remont świetlicy w Kisinach; 

- drugi etap kanalizacji Filice (1400 000 zł);  

- przygotowywana jest dokumentacja na podłączenie Grzybinek do kanalizacji; 

- budowa boiska wielofunkcyjnego w Ruszkowie ( 400 000 zł); 

- budowa drogi w Wysokiej, złożono wniosek do FOGR; 

- złożono wniosek na lampy hybrydowe, na wszystkie nowe osiedla – 140 lamp 

(2500 000 zł); 

- OSP Ruszkowo otrzyma samochód z Państwowej Straży Pożarnej;  

- trwają rozmowy na temat zakupu nowego samochodu dla OSP Petrykozy; 

- doprowadzenie kanalizacji i wodociągu do zakładu, który powstanie  

w Komornikach; 

- budowa chodników: wsparcie dla powiatu na Gnojno, chodnik w Kisinach (do 

boiska), chodnik w Komornikach na nowym osiedlu; 

- złożono wnioski na drogi  w miejscowości Księży Dwór, Krasnołąka i Burkat  

w ramach Funduszu Dróg Samorządowych, nie ma jeszcze rozstrzygnięcia; 

- złożono wnioski do KOWR na drogi w miejscowościach: Jankowice, Kisiny, 

Kramarzewo, Myślęta. Na drogi Jankowice i Kramarzewo gmina na 100 % otrzyma 

środki. Na pozostałe zapewne też ale w późniejszym czasie; 

- realizacja krótkich odcinków dróg 100-200 m w miejscowościach Petrykozy, 

Krasnołąka, Kisiny, Burkat; 



 

-  w Uzdowie trwa przebudowa drogi (przy Fackelmannie); 

- w Uzdowie powstaje Dino i zostali zobowiązani przez pana Marszalka  

do wykonania chodnika od skrzyżowania do CPN; 

- złożono wniosek do PFRON na samochód, który przewozi dzieci niepełnosprawne, 

koszt 130 000 zł; 

 -złożono wniosek na remont budynku OSP; 

 - złożono  wnioski w ramach Odnowy Wsi,  

- rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w różnych miejscowościach 

(300 000 zł); 

-  remont pomieszczeń w szkole w Petrykozach; 

- trwa remont budynku Pałacu w Turzy Wielkiej, w sierpniu gmina otrzyma klucze, 

powstanie osiem mieszkań; 

- złożono wniosek na Klub Seniora w Kurkach; 

- złożono wniosek poprzez stowarzyszenie na zwiększenie szans na zatrudnienie  

(500 000 zł, wkład gminy 15%) oraz wniosek na dostęp do usług społecznych (1200 

000 zł, bez wkładu gminy); 

- przygotowywana jest dokumentacja na drogi, aby można było ubiegać się o środki.  

Następnie Wójt Gminy M.Zieliński zwrócił się do Państwa sołtysów w sprawie 

zebrania i przekazania do urzędu informacji o ilości składowanych odpadów 

zawierających azbest. Państwo sołtysi otrzymali pisma w tej sprawie. Poprosił 

również o dostarczenie maseczek mieszkańcom.  

Pan Mirosław Zieliński Wójt Gminy zwrócił uwagę na wzrastające koszty, m.in. 

energii i planowanej w związku z tym budowy lamp hybrydowych oraz wymiany lamp 

na ledowe. Odniósł się również do budynku w Grzybinach, który został przekazany 

Starostwu z przeznaczeniem na Dom Dziecka. Nie było pomysłu na ten budynek 

 a generował koszty. Wójt Gminy ponownie wspomniał o planowanej inwestycji  

w Komornikach oraz związanych z nią dochodach dla gminy. Poinformował również 

o wnioskach w kwestii budowy farm fotowoltaicznych, m.in. w Grzybinach, gdzie 

firma DIREX na terenach po rekultywacji chciałaby postawić farmę fotowoltaiczną. 

Są to duże środki dla gminy. Mieszkańcy Grzybin wypowiedzieli się bardzo dobrze 

na ten temat. 



Po przedstawieniu planowanych działań Wójt Gminy zapowiedział wystąpienie  

(po przerwie) pana Marszałka Gustawa Marka Brzezina, który wyróżni sołtysa  

z terenu naszej gminy.   

  
Przewodnicząca Rady K. Wasiak o godzinie 11.35 ogłosiła przerwę w obradach 

(maksymalnie do dziesięciu minut).  

Przewodnicząca Rady K. Wasiak o godzinie 11.52 wznowiła XXXV Sesję Rady 

Gminy Działdowo.  

 

Ad.pkt 16 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak w imieniu swoim i radnych złożyła życzenia 

wszystkim Sołtysom i Radom Sołeckim z okazji Dnia Sołtysa: „składam wyrazy 

uznania, podziękowania za trud pracy, za zaangażowanie, za aktywną postawę w tej 

działalności społecznej. Życzę Państwu zdrowia, optymizmu, pogody ducha  

i satysfakcji z pełnionej funkcji oraz realizacji wciąż to nowych i ciekawych 

pomysłów”. 

ad. 16.2 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana Gustawa Marka Brzezina 

Marszałka Województwa Warmińsko- Mazurskiego.  

Pan Gustaw Marek Brzezin Marszałek Województwa Warmińsko- Mazurskiego 

w swej wypowiedzi nawiązał do corocznych obchodów Samorządowego Dnia 

Sołtysa na Warmii i Mazurach, które odbywały się w ponad tysięcznym gremium  

w Ostródzie. Była to ważna uroczystość o znaczeniu integracyjnym ale przede 

wszystkim honorująca ważne święto jakim jest Dzień Sołtysa.  Pan Marszałek 

zapowiedział powrót do obchodów tego święta po ustąpieniu pandemii oraz 

poinformował o spotkaniu z sołtysami w  systemie online. Pan Marszałek życzył  

Państwu Sołtysom, aby na co dzień towarzyszyło im zdrowie i bezpieczeństwo oraz 

przekazał wyrazy uznania i podziękowania za pracę. Podkreślił rolę sołtysów  

w samorządzie wskazując, że są pierwszym ogniwem samorządu i bez sołtysów nie 

mógłby funkcjonować podstawowy samorząd jakim jest gmina. Dodał, że Państwo 

Sołtysi mogą czuć się współautorami dobrych zmian w gminie jak i w regionie. Pan 

Marszałek zwrócił również uwagę na potrzebę upodmiotowienia sołectw, aby 

strukturalnie funkcjonowały w samorządzie. Ponadto w swej wypowiedzi życzył 

Państwu Sołtysom również sąsiedzkiego, sołeckiego szacunku, podkreślając, że są 



autorytetami lokalnymi. Obecnie nie ma ogromnej rywalizacji w wyborach sołeckich. 

Jest to praca społeczna, gdzie częste niesnaski i niezrozumienia powodują, że nie 

wszyscy chcą w tym uczestniczyć. Państwo Sołtysi są więc wybranymi z wielkim 

zaufaniem i z wielką determinacją własną. Pan Marszałek życzył Państwu Sołtysom 

również dobrej współpracy z radnymi, z panem Wójtem oraz otwartości w kontakcie 

 z Województwem i panem Starostą.  

Następnie Pan Gustaw Marek Brzezin wręczył wyróżnienie Pani Elżbiecie 

Żmijewskiej Sołtys Sołectwa Klęczkowo. 

Pani Elżbieta Żmijewska wraz z panią Justyną Rosińską w podziękowaniu za 

współpracę wręczyły kwiaty i symboliczny upominek Marszałkowi Województwa.  

W dalszej części swej wypowiedzi Pan Gustaw Marek Brzezin pogratulował panu 

Wójtowi, całemu samorządowi gminy Działdowo, zwracając szczególną uwagę na 

współpracę jaka przejawia się w działaniu. Pieniądze zabezpieczane są z każdej 

strony, z samorządu województwa, od pana Wojewody, pana Starosty, we 

współpracy z panem Burmistrzem jak również z KOWRU. Pan Marszałek podkreślił 

również, że na uznanie zasługuje fakt pozyskiwania przez gminę pieniędzy unijnych. 

Następnie wspomniał, że Regionalny Program Operacyjny na lata 2014-2020 

zrealizowano wspólnie, bez beneficjentów nie byłoby to możliwe. Udział przypadł 

każdej z gmin. Odnosi się to również do przedsiębiorców, organizacji 

pozarządowych. Ma to ogromne znaczenie dla perspektywy, dla rozwoju.  

Poinformował również o środkach unijnych, które w przyszłej perspektywie mają 

wynieść miliard dwieście dwadzieścia osiem milionów euro, a więc mniej niż 

poprzednio o pięćset milionów euro. Zapowiedziano również do rozdysponowania 

rezerwę (siedem miliardów sto milionów euro) ale nie są znane zasady, na 

podstawie, których środki te będą przyznawane. Ma to być porozumienie 

programowe. Trwają przygotowania. Województwo zajmuje trzecie miejsce w Polsce 

jeśli chodzi o wdrażanie środków  unijnych a więc przebiega to dobrze, znane są 

potrzeby. Każdy samorząd musi już dzisiaj mieć przygotowane wskazania, aby 

zawalczyć o te środki. Są również środki w ramach Polski Wschodniej (dwa miliardy 

pięćset milionów euro) na sześć województw. Przydzielane w ramach konkursów. 

Przygotowywane są kwestie dróg, pewne odcinki kolei, sprawy kultury, turystyki, 

uzdrowisk, gospodarki. Budżet województwa przedstawia się pomyślnie, ale co 

będzie dalej nie wiadomo. Województwo jako jedyne w kraju zostało zamknięte a nie 

ma specjalnej tarczy dla Warmii i Mazur. Pan Marszałek zwrócił uwagę, że jakieś 



środki powinny pojawić się dla Warmii i Mazur jako rekompensata i z takim oficjalnym 

wnioskiem wystąpił do Premiera Rządu. Następnie Pan Marszałek wspomniał 

również o funduszu sołeckim, o Małych Grantach Sołeckich,  o funduszu na małe 

granty sportowe, na program Łączy nas Turystyka, o Aktywnej Wsi Warmii, Mazur  

i Powiśla oraz o środkach dla ochotniczych straży pożarnych. Nawiązał również do 

kwestii drogi wojewódzkiej nr 538 i planów wpisania jej realizacji do programu 

unijnego na przyszłą perspektywę. 

Po zakończeniu swej wypowiedzi Pan Marszałek wręczył symboliczne upominki 

Przewodniczącej Rady Gminy K.Wasiak oraz Wójtowi Gminy M.Zielińskiemu.   

 
ad. pkt 16.3-4 

Pan Mirosław Zieliński Wójt Gminy Działdowo podziękował Panu Marszałkowi  za 

wystąpienie, za przekazane informacje oraz zwrócił się do Państwa Sołtysów, 

zapowiadając wręczenie upominków, które zostały przygotowane przez wszystkie 

samorządy w związku z obchodami Dnia Sołtysa. 

Przed wręczeniem upominków głos zabrali Pan Paweł Cieśliński Starosta 

Działdowski oraz Pan Grzegorz Mrowiński Burmistrz Miasta Działdowo.   

Pan Paweł Cieśliński Starosta Działdowski na wstępie swej wypowiedzi nawiązał 

do funduszu sołeckiego, który w gminie Działdowo funkcjonuje od wielu lat (na rok 

był zawieszony) i o którego wydatkowaniu decydują głównie państwo Sołtysi, Rady 

Sołeckie. Następnie Starosta Działdowski pogratulował Pani Elżbiecie Żmijewskiej 

Sołtys Sołectwa Klęczkowo- tytułu Sołtysa Roku oraz przekazał gratulacje  

i podziękowania dla wszystkich sołtysów z terenu Gminy Działdowo oraz Powiatu 

Działdowskiego.  Zwracając się do Państwa Sołtysów powtórzył słowa pana 

Marszałka podkreślając, że są pierwszym ogniwem pomiędzy mieszkańcami  

a urzędem, wykonują ciężką pracę z mieszkańcami bezpośrednio i w sposób 

aktywny a wielu z nich po kilka kadencji. W tym miejscu Pan Starosta szczególną 

uwagę zwrócił na osobę Pana Zygmunta Jankowskiego, Sołtysa Sołectwa Komorniki, 

który jak powiedział pełni tę funkcje chyba od czasu jak tylko powstała gmina.  

W dalszej wypowiedzi Pan Starosta pogratulował panu Wójtowi zrealizowanych 

zadań w roku 2020 oraz podziękował za współpracę. Zwrócił uwagę, że współpraca 

odbywa się na wielu szczeblach co przynosi wielokrotnie większe efekty niż działania 

indywidualne.   



Pan Grzegorz Mrowiński Burmistrz Miasta Działdowo w swoim wystąpieniu 

powiedział, że jest dumny z tego, że może współpracować z panem Wójtem, 

partycypować w kosztach inwestycji. Podkreślił, że  mimo podziału w roku 1992 tak 

naprawdę gminy stanowią jeden organizm. Nie ma możliwości, aby przyjechać do 

miasta i nie przejechać przez gminę wiejską Działdowo. Nie ma możliwości, aby 

odpoczywać nie zaglądając do gminy wiejskiej Działdowo. Mieszkańcy gminy 

wiejskiej również realizują swoje potrzeby  w mieście. Następnie Burmistrz Miasta 

Działdowo  życzył wszystkim sołtysom zdrowia, ale też cierpliwości w kontaktach  

z mieszkańcami i realizacji kolejnych świetnych pomysłów. Nawiązał również do 

pomysłów, przedstawionych w ostatnim numerze periodyku, zrealizowanych przez 

Państwa Sołtysów.  

Pan Mirosław Zieliński Wójt Gminy Działdowo zabrał głos odnosząc się do 

wypowiedzi pana Starosty na temat Sołtysa - Pana Zygmunta Jankowskiego. 

Poinformował, że pan Zygmunt Jankowski  został wyróżniony przez pana Marszałka 

w roku ubiegłym, w którym z uwagi na pandemię nie można było się spotkać, po 

czym przekazał gratulacje.  

 
Następnie Pan Mirosław Zieliński Wójt Gminy, Pan Gustaw Marek Brzezin Marszałek 

Województwa, Pan Paweł Cieśliński Starosta Działdowski oraz Pan Grzegorz 

Mrowiński Burmistrz Miasta Działdowo wspólnie wręczyli Państwu Sołtysom 

pamiątkowe upominki. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak (Sołtys Sołectwa Burkat) podziękowała  

w imieniu sołtysów za tak miłe niespodzianki.  

 

Ad.pkt 17 

Sprawy bieżące 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad.pkt 18 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak  

o godz. 12.35 zamknęła XXXV Sesję Rady Gminy Działdowo. 

      Protokołowała:         Przewodniczyła: 
    Marta Nazarewicz                           Krystyna Wasiak 
       /Inspektor/                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 
 


